
رئیس قوه قضائیه: 

نمی توانیم با سلیقه و فکر خود عدالت
 را محقق سازیم

تعیین مجازات نباید موجب وهن شود

رئیس قوه قضائیه با بیان اینکه باید در مسیر بسط و 
توسعه عدالت، تلاش همه جانبه داشته باشیم، گفت: 
نمی توانیم عدالت را محقق کنیم مگر آنکه بر اساس 
اصول مسلم اسلامی و تکالیف قانونی عمل کنیم؛ 
نمی توانیم با سلیقه و فکر خود عدالت را محقق سازیم؛ 
این التزام به قانون است که عدالت را تحقق می بخشد. 
البته در این راستا، فهم و دقت در قانون و وضع قانون و 
اجرای آن به شیوه درست و اصولی نیز بسیار مهم است. 
حجت الاسلام محسنی اژه ای اظهار کرد: اگر انقلابی 
هستیم باید ملتزم به قانون باشیم؛ نمی توانیم بگوییم که 
انقلابی هستیم، اما به این قانون به سبب ناقص بودن یا 
منطبق با مقتضیات نبودن، عمل نمی کنیم؛ اگر معتقد 
به ناقص بودن قانون هستیم باید در راستای اصلاح آن، 
اقدامات مقتضی را ترتیب دهیم، نه اینکه از عمل به 
آن سرباز بزنیم. انقلابی ترین اشخاص در عصر حاضر 
حضرت امام )ره( و مقام معظم رهبری هستند که خود 
را ملتزم به قانون می دانستند و می دانند. رئیس عدلیه 
بیان داشت: قانون دست ما را باز گذاشته تا در صدور 
احکام و تصمیمات، مقتضیات زمانی را لحاظ کنیم و 
به تناسب جرم و مجازات توجه داشته باشیم؛ بسیاری 
از احکام مجازات، »تعزیری« هستند؛ تعزیر به یدَ حاکم 
است تا لحاظ کند که فرد در چه شرایطی مرتکب جرم 
شده است؟ آیا اکنون پشیمان است؟ آیا در آینده جرم 
ارتکابی را تکرار می کند؟ چه نوع تعزیری را مقدر کنیم 
که بازدارندگی و اثربخشی داشته باشد و هم تنبیه باشد 
و هم تعلیم. رئیس دستگاه قضا ضمن تاکید بر ضرورت 
نظارت دیوان عالی کشور بر احکام اظهار داشت: مجازات 
باید متناسب، عاقلانه و اثربخش باشد؛ تعیین مجازات 
نباید به گونه ای باشد که موجب وهن شود؛ اگر مجازات 
تعیین شده، وهن دستگاه قضائی باشد، از اثرگذاری لازم 
برخوردار نخواهد بود. وی تصریح کرد: مجازات تعیین 
شده باید هم برای محکوم و هم برای فردی که از حکم 
مطلع می شود، اثرگذاری داشته باشد؛ در اینجاست که 
عدل و تدبیر قاضی جلوه گری می کند؛ در اینجاست 
که قاضی باید مقتضیات را بسنجد و عاقلانه عمل کند. 
محسنی اژه ای بیان داشت: حتی زمان و چگونگی اجرای 
مجازات نیز می تواند در اثربخشی آن نقش داشته باشد؛ 
اگر در زمان اجرای مجازات، رویکرد تبیینی اتخاذ کنیم 
و اطلاع رسانی درست داشته باشیم، این امر هم برای 
خود مجرم و هم دیگران اثربخشی دارد؛ با اتخاذ رویکرد 
تبیینی می توانیم مجرم را در زمان مجازات نیز منقلب 
و متحول کنیم. قاضی القضات تصریح کرد: بار دیگر 
تاکید می کنم که رفتار ما با متهم، خانواده متهم، ارباب 
رجوع، شاکی و مشتکی عنه بسیار مهم است؛ بسیاری از 
اوقات حُسن خلق و رفتار و ادبیات ما از حکمی که صادر 

می کنیم اثربخش تر است.

امنیت همه جانبه مردم بسیار مهم است
محسنی اژه ای تاکید کرد: امروز امنیت همه جانبه 
مردم اعم از امنیت روانی و امنیت فیزیکی، موضوعی 
بسیار مهم است که مورد طمع شیطان صفتان است؛ 
دشمن می خواهد مردم ما نه امنیت روانی داشته باشند 
و نه امنیت جانی و مالی؛ دشمن می خواهد امنیت کشور 
را به هم بزند لذا باید خیلی مراقب باشیم. رئیس عدلیه 
عنوان کرد: خصوص مقوله مقابله با ناهنجاری های 
اجتماعی و مقوله عفاف و حجاب، قوانین موجود توسط 
معاونت حقوقی جمع بندی شده است لذا رؤسای کل 
دادگستری ها بر مبنای این قوانین عمل کنند و قضات 
ویژه ای را نیز تعیین کنند؛ تا زمانی که لایحه عفاف و 
حجاب در مجلس تصویب و تبدیل به قانون شود، ما 
باید بر اساس قوانین فعلی در این حوزه عمل کنیم. 
رئیس عدلیه بیان داشت: نمی توانیم به افکار عمومی 
بی توجه باشیم، اما باید عنایت داشت که قوه قضائیه 
نمی تواند تابع فضاسازی های بیرونی شود چراکه در 
این صورت از مسیر عدالت و انصاف خارج می گردد؛ 
مبنای کار ما اصول شناخته شده و عمل به قانون و عدل 
و انصاف است؛ البته توجه به افکار عمومی نیز لازم است. 
قاضی القضات با اشاره به رویکرد قوه قضائیه در مبارزه 
قاطعانه با مفساد اقتصادی اذعان کرد: مسئولان قضائی 
ذی ربط در مقابله با مفاسد اقتصادی اهتمام ویژه داشته 
باشند؛ چه مفاسدی که یک طرف آن کارگزاران نظام 
هستند و چه مفاسدی که یک طرف آن ها مردم عادی 
هستند. رئیس قوه قضائیه، بار دیگر بر صدور احکام 
متناسب و عاقلانه و توأم با استدلال و منطق قانونی 
در خصوص جرائم مرتبط با ناهنجاری های اجتماعی 
تاکید کرد و گفت: چنانچه احکام صادره در حوزه مقابله 
با ناهنجاری های اجتماعی متناسب با جرم نباشد و 
پشتوانه قانونی محکمی نداشته باشد، از اثرگذاری لازم 
برخوردار نخواهد بود. رئیس عدلیه بیان داشت: احکامی 
که در ارتباط با موارد ناظر بر مقابله با ناهنجاری های 
اجتماعی صادر می شود را در صورت لزوم، اطلاع رسانی 
کنید و مسائل پیرامونی مرتبط با آن ها را نیز در راستای 
تنویر افکار عمومی، تبیین کنید؛ حتی در مواردی که 
منع تعقیب صادر می کنید نیز توضیحات لازم را به افکار 
عمومی ارائه دهید؛ فی المثل در مواجهه با فردی که برای 
نخستین بار و بدون انگیزه عنادورزانه مرتکب ناهنجاری 
اجتماعی شده و خود یا خانواده او نیز برای عدم ارتکاب 
مجدد، تعهد داده اند، ترتیبات و ملاحظات را اتخاذ 
کنید و بالعکس در برابر فردی که در ارتکاب ناهنجاری 
لجاجت دارد نیز اقدامات مقتضی قانونی را ترتیب دهید. 
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای اظهار کرد: 
رؤسای کل دادگستری و دادستان های مراکز استان ها با 
قضات تعیین شده در خصوص رسیدگی به پرونده های 
ناهنجاری های اجتماعی، جلسات توجیهی برگزار کنند 

و بر کار آن ها نظارت ویژه داشته باشند.

آرمان ملی- حمید شجاعی:  دولت ها 
همواره با وعده های زیبا و پر زرق و برق روی 
کار می آیند و بارقه هایی از امید به آینده ای بهتر 
را در دل مردم زنده می کنند، اما به تجربه ثابت 
شده که بسیاری از این وعده ها صرفا شعاری در 
زمان انتخابات بوده و به قول محمدرضا تاجیک 
نظریه پرداز اصلاح طلب »شعارها تا دم در پاستور 
است.«، اما با گذشت یکی دو سال از عمر دولت 
و مشاهده عملکردها در حوزه های مختلف 
مشخص می شود که چه میزان باید به این دولت 
در جهت تحقق وعده های داده شده امید داشت. 
یا اینکه با این روند عملکردی اساسا می توان 
امیدی به تحقق وعده ها و بهبود شرایط داشت یا 
اینکه وضعیت از این بهتر نخواهد شد. هر چند که 
این مساله در دولتی خاص نبوده و همه دولت ها 
کم و بیش با این مساله مواجه بوده اند. حال 
مواجهه یک دولت با این مساله کمتر و در دولتی 
این مساله بیشتر و پررنگ تر خود را به نمایش 
گذاشته است. اما با توجه به این مساله که در حال 
حاضر دولت سیزدهم سیدابراهیم رئیسی روی 
کار است و دومین سال کاری خود را نیز به پایان 
می برد و در آغاز سومین سال کار خود است؛ قدر 
مسلم باید به عملکرد این دولت پرداخت. نگاهی 
به کارکردهای دولت به ویژه در حوزه اقتصادی و 
معیشتی مردم نشان می دهد که دولت آن طور 
که باید و شاید نتوانسته در جهت حل مشکلات 
مردم و تحقق وعده ها عمل کند. شاید چیزی به 
گزافه نرفته باشد اگر بگوییم شرایط نسبت به 
سال آخر دولت پیشین نه تنها بهتر نشده بلکه با 
مشاهده قیمت کالاهای مصرفی مردم، وضعیت 
معیشت و تورم لجام گسیخته شرایط  سختی را 
نیز پشت سر می گذاریم. شرایط به قدری سخت 
شده که خرید خانه به رویایی دست نیافتنی 
و اجاره خانه به امری بسیار مشکل تبدیل شده 
است. جالب اینکه دولت و مجلس نیز اساسا 
نگاهی به این موضوعات ندارند و اساسا مسائل 
دیگری را از اهمیت های درجه چندم برخوردارند 
را مدنظر قرار می دهند. غافل از اینکه این نوع 
رویکردها و نپرداختن به حل مشکلات مردم 
اعتماد عمومی و امید مردم به بهبود شرایط را از 
بین می برد که شاید زیان های جبران ناپذیری با 
خود به همراه داشته باشد. لذا تا زمان باقی است 

باید فکری عاجل برای برون رفت از وضع موجود 
و عزیمت به شرایط مطلوب اتخاذ گردد.

 
شما رئیس من نیستی

»مهلا« برنامه ای است که طی سال های 
گذشته در دهه محرم با چهره های مختلف در 
هر حوزه ای در چارچوب های محرم به گفت وگو 
می پردازد و امسال نیز فصل چهارم این برنامه با 
اجرای محمدحسین پویانفر که خود مداح است 
کلید خورده است. در همین راستا پنجشنبه 
29 تیرماه این برنامه میزبان یک چهره آشنای 
رسانه  ای و ورزشی بود که صحبت هایش در 
این برنامه که بیشتر ابعاد اجتماعی داشت 

بازتاب های بسیاری داشت و از رسانه های 
رسمی تا شبکه های اجتماعی صحبت های وی 
را پوشش دادند. جواد خیابانی چهره ای بود که 
مهمان دومین قسمت برنامه مهلا بود که در 
خصوص درآمد خود از گزارش فوتبال گفت: »من 
هر گزارشی در تلویزیون می کنم یک میلیون 
می گیرم و ماهی دو سه گزارش انجام می دهم و 
اینگونه نیست که فکر کنید ما میلیارد ها تومان 
در می آوریم.« وی در خصوص نوع نگاه جوانان و 
نسل جدید به مسائل و مشکلات جامعه اظهار 
کرد: »جوانان امروز می بینند که آقازاده ها سوار 
ماشین 20 میلیاردی هستند، فوتبالیست قرارداد 
50 میلیاردی می بندد و اتفاقات کشور را می بیند. 

بعد به او می گوییم که بیا و با معنویت زندگی 
کن. « این مجری و گزارشگر صداو سیما ادامه 
داد: »اگر یک جوان بخواهد یک خانه بخرد 
باید پنج، ده، حتی 30 میلیارد تومان هزینه 
کند آیا می تواند؟ می گویند جوانان ازدواج کنند 
چگونه؟« وی افزود: »جوان عزیز کشور ، من 
به عنوان یک آدم 60 ساله به تو خیانت کردم، 
بد کردم و نخواستم بفهمانم که می توانی این 
کشور را بسازی.« خیابانی اظهار کرد: »با یکماه 
یارانه می توان در کشور 2 استادیوم ساخت.« 
وی خطاب به سیدابراهیم رئیسی گفت: »آقای 
نیستید. من  رئیس جمهور شما رئیس من 
شما را انتخاب کردم، من رأی دادم. اصلا واژه 
رئیس جمهور واژه غلطی است. رئیس جمهور 
یعنی رئیس مردم؛ ایشان رئیس مردم نیست 
منتخب مردم است. آقای منتخب، مردم ورزشگاه، 
سینما و اتوبان نیاز دارند.« وی خطاب به پویانفر 
مجری برنامه اظهارکرد: »اگر باهم به مشهد برویم 
50 درصد سالم به مقصد می رسیم و شاید در 
جاده کشته شویم. اینجا خانه اهل بیت)ع( است، 
اما تا مقصدی به نام مشهدالرضا یک جاده خوب 
از پایتخت به آن شهر نیست.  آقای منتخب مردم 
شما حتی نتوانستی یک جاده تهران تا مشهد 
بسازی. آن وقت می خواهیم میزبان جام جهانی 
باشیم؟« وی عنوان کرد: »ما می توانیم به شرطی 
که زیرساخت ها را داشته باشیم. به شرطی که 
نماینده مجلس در خانه ملت برای مردم تلاش 
کند نه برای گرفتن ماشین شاسی بلند خود.« 
خیابانی در بخشی از صحبت  هایش درباره کل 
دریافتی خود افزود: »فیش حقوقی من با پنجاه 
سال درس خواندن، دانشگاه رفتن و با مدرک 
دکترا به 20 میلیون تومان نمی رسد.« وی در 
جواب مجری که گفت اجازه دهید جوانان قبول 
نکنند، بیان کرد: »کارگزینی صداوسیما آزاد است 
فیش حقوقی من را منتشر کند یا خودم منتشر 
می کنم.« خیابانی مطرح کرد: »سال دیگر قرار 
است مصر، یونان و عربستان میزبان جام جهانی 
تمدن ها باشند، ننگ بر من اگر ما بین آن سه 
کشور نباشیم. می گویند زیرساخت نداریم، آقای 
منتخب مردم، آقای نماینده مردم، آقای وزیر شما 
باید کاری کنید که داشته باشیم. اگر نه شما بر ای 

چه کاری آمده اید؟«
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»آرمان ملی« اظهارات جنجالی جواد خیابانی را بررسی می کند

طوفــان خیابـــانی

آرمان ملی– احسان اسقایی: آخر هفته  گذشته وزرای 
خارجه پیشین ایران مهمان حسین امیرعبداللهیان، وزیرخارجه 
ابراهیم رئیسی بودند. همه به این نشست آمده بودند. منوچهر 
متکی و علی اکبر صالحی وزیر خارجه احمدی نژاد، محمدجواد 
ظریف دیپلمات نام آشنا و وزیر امورخارجه حسن روحانی و تنی 
چند از دیپلمات های ارشد ایران همچون محمد صدر معاون 
کمال خرازی در وزرات خارجه در دولت محمد خاتمی. تصویر 
و خبر دیگری در ارتباط با این جلسه به بیرون منعکس نشده 
است و مشخص نیست آیا کمال خرازی رئیس شورای راهبردی 
سیاست خارجی و علی اکبر ولایتی وزیر خارجه هاشمی 
رفسنجانی نیز در این جلسه حضور داشته اند یا نه. به هر علت 
در ارتباط با محتوای جلسه نیز خبر چندانی منتشر نشده است 
و تنها در خبرها آمده نشست شورای راهبری )مشورتی( وزارت 
امور خارجه با حضور متکی، صالحی و ظریف وزرای امور خارجه 
سابق، جمعی از معاونان سابق و معاونان و مدیران کل وزارت 
امور خارجه برگزار شد. در این نشست، برخی موضوعات مهم 
سیاست خارجی و روابط بین الملل از جمله روند تحولات در 
نظام بین الملل، مناسبات دو و چندجانبه با کشورهای همسایه، 
منطقه و جهان، تلاش برای بی اثر کردن تحریم ها و نیز روند 
دیپلماسی و مذاکره در جهت رفع تحریم ها مورد گفت وگو و 

تبادل نظر شده است.
   امیرعبداللهیان به دنبال حل مساله

 این اولین باری نیست که حسین امیرعبداللهیان، وزیر خارجه 
دولت ابراهیم رئیسی از وزرای خارجه سابق دعوت می کند تا 
در ارتباط با مسائل خرد و کلان سیاست خارجه ایران به بحث 
و تبادل نظر بپردازند. آبان سال گذشته بود که دیداری مشابه 
دیدار کنونی برگزار شد و رسانه ها ارتباط با آن تیتر زدند »نشست 
مشترک امیرعبداللهیان با ظریف، متکی، صالحی و خرازی« 
آن نشست نیز با حضور کمال خرازی، منوچهر متکی، علی اکبر 
صالحی و محمدجواد ظریف با محوریت بررسی مهم ترین 
پرونده های سیاست خارجی کشور در عرصه منطقه ای و 
بین المللی و هم اندیشی در ارتباط با آنها جهت تحقق منافع 
ملی کشور برگزارشد. عبداللهیان وزیر امور خارجه ایران نیز در 
صفحه توئیتر خود در آن ارتباط نوشت:»در نشستی صمیمی 
میزبان برادرانم، آقایان خرازی، متکی، صالحی و ظریف وزرای 
خارجه پیشین جمهوری اسلامی ایران بودم. مصمیم با تکیه بر 
خردجمعی، اهداف دستگاه دیپلماسی را در تحقق منافع عالی 
ملت به خوبی عملیاتی کنیم.« اگر نشست قبلی وزیر خارجه 
رئیسی با وزرای خارجه ایران را با نشست کنونی وی با وزرای 
خارجه سابق و جمعی از دیپلمات های با سابقه ایرانی در کنار 

هم قرار دهیم، به این نتیجه خواهیم رسید که عبداللهیان یک 
وزیر خارجه جزم اندیش نیست که تنها به دیپلماسی عمومی 
معتقد بوده و به دنبال حل مساله نباشد. از این رو وزرای خارجه و 
دیپلمات های ارشد را دعوت می کند تا با آنها در ارتباط با مسائل 

جاری منطقه و حوزه بین المللی به مذاکره بپردازد. 
  چرا ظریف؟!

در یاد داریم آن روز که برجام تصویب شد و حتی در زمان 
مذاکرات، مخالفان توافق با غرب در پرونده هسته ای چه بلایی 
بر سر جواد ظریف وزیر خارجه وقت ایران آوردند. ده ها سایت 
و روزنامه ضدبرجامی محمدجواد ظریف را به خیانت، معامله 
خون شهدای هسته ای، بتن ریزی در آب سنگین، متهم کردند. 
تخریب ها آنقدر علیه وزیر خارجه روحانی زیاد بود که اعصاب به 
کمر و پاهای وزیر خارجه زد و ظریف برای مدتی کوتاه ویلچرنشین 
شد. با این وجود آن لحظه که ترامپ از برجام خارج شد،  برخی  
برجام را در مجلس به آتش کشیدند و تخریب و متهم کردن ظریف 
و روحانی با شدت بیشتری تا آخرین روزی که دولت تدبیر و امید بر 
مسند قدرت قرار داشت، ادامه یافت، اما امروز تجربه دیپلماتیک او، 
دستاوردهای گرانمایه ای که از خود به یادگار گذاشته و همچنین 

اثر گذاری زبان تخصصی ظریف بر رسانه های داخلی و خارجی 
موجب شده وزیر خارجه کنونی ایران قصد کند که از تجربیات، 
نکات و اندیشه های جواد ظریف به رغم مخالفت برخی تندروها 
در رسانه هایشان؛ از نظرات وزیر خارجه سابق در هر رخدادی در 
عرصه بررسی مسائل بین المللی و ژئوپلیتیکی ایران استفاده کند.

   آنچه ظریف کاشت 
ظریف غیر از وزیر امور خارجه ایران در دولت روحانی رئیس 
کمیته حقوقی مجمع عمومی ملل متحد، رئیس کمیسیون 
فرهنگی یونسکو، عضو گروه حقوقدان برجسته اصلاح منشور 
سازمان کنفرانس اسلامی، معاون مجمع عمومی ملل متحد، 
رئیس کمیسیون خلع سلاح ملل متحد و رئیس کمیته سیاسی 
دوازدهمین اجلاس سران عدم تعهد را عهده داشته است. او هر 
چند در دوران وزارت خارجه خود تلاش کرد که بزرگ ترین 
پرونده امنیتی تهران را به نتیجه برسانند و از این منظر باید 
ظریف را خالق برجام نامید اما اقدامات او تنها در برجام خلاصه 
نمی شود. جواد ظریف نهال تنومندی را در دوره مسئولیت خود 
در وزارت خارجه کاشت که این نهال بعضا در دولت کنونی ثمر 
داده است. ظریف و روحانی هرچند از سوی شرق گرایان در ایران 
به غرب گرایی محکوم می  شوند اما تلاش های بسیار زیادی برای 
عضویت دائم ایران در شانگهای انجام داد و زمان رای گیری در 
این ارتباط البته به دولت کنونی افتاد و فال نیک شانگهای را به 
نام رئیسی زدند. سایر اقدامات مهم وزارت خارجه ابراهیم رئیسی 
هم کاملا در دوره ای که او وزیر خارجه بوده است پایه گذاری شد. 
برقراری رابطه بین ایران و عربستان نیازمند مذاکراتی در سطوح 
امنیتی و دیپلماتیک بود که تهران و ریاض در 5 مرحله در زمان 
دولت روحانی در این زمینه تلاش کردند و البته با تاخیرهای 
زیاد این مورد در دولت رئیسی به قرائت بیانیه دیپلماتیک بین 
ایران و عربستان در پکن ختم شد. دستاوردهای ظریف بی شمار 
است. بر هیچ کس پوشیده نیست زمانی که ترامپ کوشید پرونده 
ایران را به شورای امنیت برده و مکانیزم ماشه را علیه تهران فعال 
کند. رایزنی های فشرده و دیپلماتیک ظریف و دیپلمات های 
وزارت خارجه بود که موجب شد آمریکا در جلسه شورای امنیت 
تنها بماند. جواد ظریف، هم اندیشان و همفکران او اقدامات زیادی 
به نفع منافع ملی داشته اند که در زیر چتر برجام دیده نمی شوند. از 
جمله اینکه زمانی که با مذاکرات برای بازگشت به برجام موافقت 
شد و عراقچی به مذاکره با اروپایی ها پرداخت مسائل تقریبا حل 
شده بود اما برخی خواستند میوه آن به دولت بعدی برسد و اکنون 
همان افراد در میوه چینی ناکام هستند! شاید بار دیگر از او دعوت 
کرده اند تا در کنار سایر بزرگان سیاست خارجه در ایران از ظرایف  
ظریف به منظور احیای برجام و یا مناقشات دیگر استفاده کنند. 

»آرمان ملی« دعوت امیرعبداللهیان از ظریف را بررسی می کند

بازگشت به سیاست خارجه ظریف

هشدار  فرمانده نیروی دریایی سپاه 
به توقیف کنندگان نفت ایران

آمریکا را مسئول می دانیم
 فرمانده نیروی دریایی سپاه پاسداران 
گفت: اگر شرکتی بخواهد نفت ما را از نفتکش 
توقیف شده خالی بکند ما آن شرکت را مسئول 
می دانیم و ضمن اینکه آمریکا را هم مسئول 
می دانیم. دریادار تنگسیری در گفت وگویی 
درباره چگونگی توقیف نفتکش انگلیسی در 
2۸ تیر سال 9۸ اظهار کرد: رهبر انقلاب در 
25 تیرماه سال 9۸ فرمودند انگلیس های 
خبیث، کشتی ما را به ناحق گرفتند و دزدی 
دریایی کردند. ۷2 ساعت بعد از آن بیانات، یک 
نفتکش انگلیسی به نام »استنا امپرو« در حال 
ورود به تنگه هرمز بود که علاوه بر اینکه حکم 
توقیف داشت، سه تخلف هم داشت. اول اینکه 
از مسیر خروجی تنگه هرمز در حال ورود بود، 
دوم اینکه ios شناور خاموش بود و تخلف 
مهم دیگر اینکه به اخطار های ما توجه نکرد. 
فرمانده نیروی دریایی سپاه ادامه داد: وقتی 
تعدادی از شناور ها را برای توقیف به سمت 
شناور اعزام کردیم، نفتکش تمکین نکرد. 
بلافاصله تکاوران نیروی دریایی سپاه وارد 
عملیات شدند و اقدام به توقیف و هدایت شناور 
به سمت آب های ایران نمودند. در همان زمان 
یک کشتی اسکورت در 30 مایلی نفتکش 
قرار داشت. وقتی کشتی به سمت ما حرکت 
کرد به اسکورت اخطار دادیم اگر برنگردند 
ما می زنیم. اسکورت مجبور به تمکین شد 
و نفتکش متخلف را به آب های ایران منتقل 
کردیم. سردار تنگسیری با اشاره به خباثت 
انگلیسی ها در منطقه بیان داشت: همانطور 
که رهبر معظم انقلاب فرمودند »دوران بزن 
در رو تمام شده است« و اگر بزنند می خورند. 
سردار تنگسیری همچنین تاکید کرد: اعلام 
می کنیم اگر شرکتی بخواهد نفت ما را از 
نفتکش توقیف شده خالی بکند ما آن شرکت 
را مسئول می دانیم و ضمن اینکه آمریکا 
را هم مسئول می دانیم. به نوشته روزنامه 
وال استریت ژورنال، دادستان های فدرال 
آمریکا برای به حراج گذاشتن ۸00 هزار بشکه 
نفت توقیف شده ایران که در یک نفتکش 
یونانی در سواحل تگزاس قرار دارد با چالش 
مواجه هستند؛ زیرا شرکت هایی که تخلیه 
نفت کش ها را انجام می دهند، می گویند که 
آن قدر نگران اقدامات تلافی جویانه ایران 
هستند که نمی توانند کار تخلیه این محموله 
را انجام دهند. دادستان های آمریکایی اوایل 
سالجاری )میلادی( پس از متهم کردن مالک 
یونانی این نفتکش با نام سوئز راجان به فرار 
از تحریم ها، آن را به سمت سواحل شهر 
گالوستون هدایت کردند و گارد ساحلی 
ایالات متحده نیز مجوز تخلیه نفتکش را 
صادر کرد، اما شرکت هایی که این انتقال ها 
را انجام می دهند، می گویند که از بیم اقدام 
تلافی جویانه ایران نمی توانند نفت ضبط شده 

را تخلیه کنند.
 نفتکش توقیف شده در اندونزی 

متعلق به ایران نیست
وزارت نفت جمهوری اسلامی ایران در 
اطلاعیه ای اعلام کرد که محموله نفتکش 
MT- ARMAN ۱۱۴ که چندی پیش با اعلام 
گارد ساحلی کشور اندونزی به دلیل آنچه حمل 
و نقل غیر قانونی و انتقال غیرمجاز به کشتی 
دیگری نامیده شده توقیف شده بود، متعلق به 
جمهوری اسلامی ایران نیست. این اطلاعیه 
می افزاید: اخبار منتشر شده در خصوص 
انتساب محموله این کشتی به جمهوری 
اسلامی ایران فاقد هرگونه اعتبار بوده و با 
هدف فضاسازی منفی علیه کشورمان صورت 

پذیرفته است.
   بیانیه سنتکام 

ستاد فرماندهی مرکزی ایالات متحده 
آمریکا پنجشنبه شب اعلام کرد که وزارت 
دفاع این کشور یک گروه ضربت دریایی را 
به همراه یگانی از تفنگداران دریایی آمریکا 
راهی خلیج فارس می کند. بر اساس بیانیه 
این ستاد، در واکنش به تلاش اخیر ایران 
برای توقیف کشتی های تجاری در محدوده 
ماموریت این مرکز فرماندهی، لوید آستین، 
وزیر دفاع آمریکا دستور داده است یک گروه 
عملیاتی خاکی آبی این کشور، به حضور 
نظامی این کشور در خلیج فارس افزوده شود. 
گروه تهاجم خاکی آبی نیروی دریای آمریکا 
معمولا شامل سه کشتی تهاجم آبی خاکی، 
یگانی از 2200 تفنگدار دریایی، مجهز به 
تانک آبرام، مهندسان و خودروهای رزمی 
و ضدگلوله، هلیکوپتر تهاجمی تک موتو 
هریر و دیگر قابلیت های تهاجمی و دفاعی 
است. مایکل کوریلا، فرمانده ستاد مرکز 
فرماندهی آمریکا گفته است این مرکز »به 
دفاع از آزادی تردد در منطقه فرماندهی خود 
که شامل یکی از مهم ترین آبراه های جهانی 
می شود متعهد است و تقویت حضور نیروهای 
دریایی آمریکا توانایی منحصر به فردی را در 
اختیار آن قرار می دهد تا در کنار کشورهای 
شریک آمریکا در منطقه از ایمنی تردد تجاری، 
برقراری قوانین بین المللی و بازداشتن ایران از 
فعالیت های بی ثبات کننده اش در خلیج فارس 
اطمینان حاصل کند.« پیش تر وزارت دفاع 
آمریکا، پنتاگون، در دوشنبه گذشته اعلام 
کرد که ایالات متحده قرار است چندین فروند 
هواپیمای جنگنده اف35- و ناوشکن »توماس 
هادنر« را  که پیش از این در دریای سرخ 
مستقر بوده به منطقه خلیج فارس و تنگه 

هرمز اعزام کند.

پشت پرده 
دروغ خروج 
علی لاریجانی

رصد زندگی 
معنوی مردم 
یعنی چه؟

پشت پرده شایعه خروج علی لاریجانی از کشور 
چه بود؟ یک فعال سیاسی گفت: آقای لاریجانی در 
۳ حوزه به رهبرانقلاب مشاوره می دهد. به رغم اینکه 
سارقان ادب و اخلاق سیاسی در هزاران شاخه فضای 
مجازی  پخش کردند که ایشان رفته خارج از کشور و 
پناهنده شده است اما ایشان هم در مجمع تشخیص 
مصلحت و هم در شورای عالی انقلاب فرهنگی در 
حال خدمات رسانی به نظام اسلامی هستند. منصور 
حقیقت پور در پاسخ به این سوال که آیا جلسات آقای 
لاریجانی با نمایندگان ادوار همچنان برقرار است یا خیر 
گفت: این رابطه از قدیم بوده و چیز جدیدی نیست، هم 
مسئولان سابق اجرایی کشور به ایشان سر می زنند و 

هم نمایندگان ادوار. 

جلال رشیدی کوچی، نماینده مجلس درباره این که 
براساس ماده ۷۵ لایحه برنامه هفتم توسعه، دولت قرار 
است سامانه ای برای رصد و سنجش مستمر دین داری، 
سطح معنویت، اخلاق و سبک زندگی مردم راه اندازی 
کند، گفت: این سوال را با این سوال جواب می دهم، 
کنترل و رصد زندگی معنوی مردم یعنی چه؟ به نظر من 
آن های که این را نوشته اند باید حتما به مجلس بیاوریم  
و از آنها بخواهیم که بگویند هدف شان از نوشتن این 
مطلب چه بوده است؟ من بسیار این ماده را خواندم، 
بسیار بالا و پایین اش کردم و نمی فهمم قرار است در 
آن سامانه چه بگویم؟ مثلا من باید بگویم شب گذشته 
نماز شب خوانده ام! ۲هزار بار العفو گفته ام! نمی فهمم 

یعنی چه؟ 

شما رئیس مردم نیستی، منتخب مردمی
آقازاده ها ماشین ۲0 میلیاردی سوار می شوند؛ به جوانان می گوییم 

با معنویت زندگی کن
کارگزینی صداوسیما فیش حقوقی من را منتشر کند


